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A  Néppárt  kolozsvári  szervezetének  előljárói  azon  csodálkoznak,  hogy  Máté  András  Levente  "a
választók nem tudnak olvasni"-kijelentését miért csak egy héttel az ügy kirobbanása és az RMDSZ
elnökének bocsánatkérése után cáfolta. Nyílt levelükben a képviselő által emlegetett bizonyítékot is
számon kérik.

Válasz Máté András Leventének, az RMDSZ Kolozs megyei elnökének

Tisztelt Elnök Úr!

Nem döbbentett meg, sőt, még csak meg sem lepett a 2012. május 3-án kelt nyilatkozata, amelyben visszautasítja,
és  „sárdobálásnak”,  „rágalmazásnak”,  „hazugságra  épülő  nyilatkozatnak”  nevezi  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt
álláspontját,  melynek  értelmében  nem  tudjuk  elfogadni  azt,  hogy  azért  kell  a  tulipán  jele  alatt  indulni  a
választásokon,  mert  a  Kolozs  megyei  magyar  választók  jelentős  része  nem  tud  olvasni.  Sajnos  a  korábbi
tapasztalatok alapján erre számítottunk.

Érthetetlen ugyanakkor, hogy mindezt miért egy héttel az állítólagos vádak megjelenése után, pont aznap teszi,
amikor a sajtó attól hangos, hogy az Ön által vezetett megyei szervezet meghatározó politikusai a jelöltállítási
folyamatot „bohóckodásnak”, sőt egyenesen „tragikusnak” nevezik. Továbbá, pont aznap, amikor Kelemen Hunor,
az RMDSZ elnöke – aki jobban ismeri Önt, mint a magyar választók többsége – nem zárván ki azt, hogy ilyeneket
mondogat, így fogalmaz: „Ha igaz, amit a sajtó megjelentetett, az RMDSZ nevében én kérek elnézést a kolozsvári
magyaroktól, és megkövetem őket!”

Elnök Úr!

Nem kívánunk vitatkozni Önnel, és tudjuk, hogy az RMDSZ Kolozs megyei szervezete, amelynek a nevében tárgyal,
állít  és  tagad,  nem  osztja  álláspontját.  Amennyiben  igaz  az,  amit  „a  Kolozs  megyei  magyarság  legitim
érdekképviseleti szervezetének elnökeként” ír, nevezetesen, hogy kijelenti: soha, semmilyen körülmények között
nem nyilatkozott, és nem cselekedett olyasmit, ami sértő lehetne nemzettársaira nézve és állítása bizonyítható, hát
tegye azt! Állunk elébe. Ehelyett mégis mást ajánlanánk, tisztelt Elnök Úr! Talán szerencsésebb lenne, ha egy kevés
önkritikát  gyakorolva  szembenézne  a  valósággal,  és  ahelyett,  hogy  (ál)felháborodással  folytatná  a
„boszorkányüldözést”, amelyet az RMDSZ-en belül elkezdett, a szövetségi elnökhöz hasonlóan, Ön is megkövetné
mindazokat, akiket, ha úgy tetszik, egy átgondolatlan kijelentésével megsértett. Annál is inkább ez lenne a helyes
válasz, mert a saját lelkiismerete mellett előbb-utóbb a választóival is szembe kell nézzen!

Ami a Néppárt Kolozs megyei szervezete ellen felhozott vádjait illeti:

Éveken át  az  Erdélyi  Magyar  Nemzeti  Tanács,  majd  a  Néppárt  színeiben tevékenykedtünk,  „rágalmazás-”  és
„sárdobálás”-mentesen.  Sokaknak  volt  az  a  véleménye,  hogy  túl  puhák  vagyunk  a  „legitim  képviselőinkkel”
szemben, hisz bőven adódott lehetőség arra, hogy kritikusan viszonyuljunk a tevékenységükhöz. Mégsem erre
helyeztük  a  hangsúlyt,  mert  hittük,  hogy  hasznosabb,  ha  az  energiánkat  arra  összpontosítjuk,  hogy  politikai
eszközök, vagyis képviselői és tanácsosi mandátumok hiányában is az egyre inkább magára hagyott kolozsvári és
Kolozs megyei magyar közösség sorsának jobbításához tevékenyen járuljunk hozzá. Ezért voltunk kezdeményezői
és szervezői a Kolozsvári Magyar Napoknak, ezért álltunk ki a Kétágú templom telke megmentésének érdekében,
amelynek  az  átjátszása  bizonyíthatóan  Önökhöz  (is)  kötődik.  Ezért  szerveztünk  tiltakozó  megmozdulást  a
Házsongárdban nyugvó szeretteink sírjait  gyalázó és pusztító „fű alatti”  városházi  politika ellen.  Sorolhatnánk
tovább a Iorga-tábla, a Baba Novac-szobor, vagy akár a tönkretett Sétatér ügyével, de nem tesszük. Tudjuk, hogy a



kolozsváriak nemcsak hogy tudnak olvasni, hanem olvasnak is. Ugyanakkor abban is bízunk, hogy nem felejtenek.
Talán azt sem felejtetik el, hogy a felsorolt ügyek szervezéséhez, rendezéséhez többnyire az Önök segítségét,
hozzájárulását is kértük. Több-kevesebb sikerrel. Mindezeket nem az Ön által felsorolt vádak, hanem a közösség
érdekében történő valós együttműködés jegyében tettük. Ezt az együttműködést szeretnénk folytatni, s ha kell, a
választók segítségével kierőszakolni Önből. Ennek érdekében szeretnénk a civil eszközök mellé politikai eszközöket,
elsősorban tanácsosi mandátumokat szerezni. Hisszük, hogy a város és a megye magyarságának szüksége van a
lelkesedésünkre és a tenni akarásunkra, amely rendszerint eredményekkel is párosul.

Tisztelt Elnök Úr!

Fogadja el Ön is, hogy szükség van a friss levegőre, mert közéletünk igencsak dohossá vált az elmúlt évek folyamán.
Ilyenkor pedig nem bedeszkázni, hanem éppen ellenkezőleg, kinyitni kell az ablakot.

Bízva a józan belátásában, és az együttműködésre való nyitottságában,

kiváló tisztelettel:

az Erdélyi Magyar Néppárt tárgyaló-küldöttsége,

Gergely Balázs, az EMNP Kolozs megyei szervezetének elnöke, tanácsos-jelölt
Szász Péter, az EMNP Kolozs megyei szervezetének alelnöke, megyei tanácsos-jelölt
Sánta Levente, az EMNP kolozsvári szervezetének alelnöke, tanácsos-jelölt
Szenkovics Dezső, tanácsosjelölt
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